
Protokół Nr IV /2019 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 24 stycznia 2019 r. 

 

IV Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

24 stycznia 2019 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200,  a zakończyły ok. godz. 1300. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz  

transmitowane online za pośrednictwem strony www.crv.pl. 

Przed rozpoczęciem obrad zebrani uczcili minutą ciszy pamięć tragicznie zmarłego 

Prezydenta Gdańska Pawła Adamowicza.  

Ad. 1  

Otwarcie IV Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

-  Burmistrz Nowego Miasta lubawskiego Józef Blank, 

-  Proboszcz Parafii Św. Jakuba w Mikołajkach Zdzisław Baranowski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Marcin Zalewski z Gazety Nowomiejskiej. 

 

Starosta i Przewodniczący Rady w imieniu Rady Powiatu pogratulowali Proboszczowi Parafii 

Św. Jakuba w Mikołajkach Zdzisławowi Baranowskiemu uzyskania tytułu laureata plebiscytu 

Gazety Olsztyńskiej „Proboszcz i Parafia 2018 roku” – Ksiądz Baranowski zdobył drugie 

miejsce w plebiscycie. 
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Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Romuald Koszewski oraz Jan Rochewicz. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad był radny Wojciech Kozłowski. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Kozłowski wyraził zgodę. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4. Radny Kozłowski 

został powołany na Sekretarza obrad. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 5) Zapytał czy ktoś z radnych ma do niego uwagi. Uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 6. Przyjęto porządek obrad, który przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie IV Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2019 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym 
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Mieście Lubawskim na 2019 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim na 2019 r. 

12. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

13. Sprawy różne. 

14. Zakończenie obrad IV Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad III Sesji Rady Powiatu Barbara Grzywacz poinformowała, że zapoznała się  

z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radna wnioskowała o przyjęcie protokołu bez 

odczytywania. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. Przyjęto protokół nr III/2018. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 21 

grudnia 2018 r. do 16 stycznia 2019 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 20 i 28 

grudnia 2018 r. (załącznik nr 8) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 07.01 – spotkanie w Urzędzie Gminy Grodziczno w sprawie gminnego planu zarządzania 

kryzysowego; 

- 8.01 – spotkanie z Dyrektorem Welskiego Parku Krajobrazowego Krzysztofem 

Główczyńskim; 

- 9.01 – spotkanie z Dyrektorem Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego Zbigniewem Cieciuchem na temat planów odnośnie 

konkursów na ten rok; 

-  10.01 – spotkanie z Wicewojewodą Warmińsko – Mazurskim Sławomirem Sadowskim na 

temat dalszych prac konserwatorskich w Łąkach Bratiańskich (w spotkaniu uczestniczył 

również Proboszcz Parafii w Nowym Mieście Lubawskim); 

- 11.01 – Miejsko-Powiatowy Toast Noworoczny; 

- 12.01 – Gala Sportu Motorowego; 
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- 16.01 – posiedzenie Zarządu Powiatu oraz Zgromadzenia Wspólników; udział  

w Konferencji Noworocznej w gminie Lubawa; Starosta odwiedził także noworodka, który 

jako pierwszy w tym roku urodził się w nowomiejskim szpitalu; 

- 17.01 – Zgromadzenie Ogólne Związku Powiatów Polskich – na posiedzeniu dokonano 

wyboru nowych władz Zgromadzenia; 

- 18.01 – spotkanie w Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku zorganizowane przez 

Kuratorium Oświaty w sprawie naboru i organizacji roku szkolnego 2019/2020; uroczyste 

otwarcie wyremontowanego budynku Urzędu Gminy w Biskupcu połączone z Galą 

podsumowującą rok 2018; 

- 21.01 – narada naczelników Starostwa Powiatowego; 

- 22.01 – kolejne spotkanie z Wicewojewodą Warmińsko - Mazurskim; spotkanie  

z Arcybiskupem Edmundem Piszczem w sprawie wyrażenia zgody na publikację części pracy 

Księdza Biskupca na temat Łąk Bratiańskich; 

- 23.01 – wspólne posiedzenie Rady Powiatowej Warmińsko – Mazurskiej Izby Rolniczej 

oraz Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Przyrody Rady Powiatu; spotkanie  

z Komendantem Powiatowym Policji; spotkanie z Prezesem firmy EXPOM Rafałem 

Domżalskim w sprawie pomocy w kwestii zakupu sprzętu dla szpitala. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Daniel Zdanowski nawiązał do tego, że ostatnio dużo się mówi o mowie nienawiści,  

o powstrzymaniu szerzącego się hejtu. Wydarzenia w Gdańsku wszystkich zmusiły do 

refleksji. Radny wyraził zdziwienie, że w takiej chwili, w obliczu takiej tragedii, niektórzy nie 

mogą powstrzymać się od obraźliwych komentarzy. Radny zaznaczył, że będzie mówił nie 

tylko w swoim imieniu, ale także nauczycieli z terenu powiatu, którzy zgłosili się do niego  

z prośbą o poruszenie pewnego tematu. Chodzi o wpis jednego z radnych obecnych na sali 

sesyjnej, zamieszczony na jednym z portali społecznościowych. Radny Zdanowski zapytał 

radnego Marka Romanowskiego czy nie jest mu wstyd udostępniać, zamieszczać tak 

haniebne wpisy; czy nie uważa, że udostępnienie wpisu, w którym jest mowa o strzelaniu do 

nauczycieli, jest przejawem hejtu i nawoływania do tego typu zachowań. Radni na 

posiedzeniach jak i w codziennej postawie powinni dawać przykład jak przeciwdziałać 

nienawiści, a nie ją promować, tak jak to zrobił radny. Radny Zdanowski zapytał czy radny 
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Romanowski może wyjaśnić co miał na myśli udostępniając taki wpis; czy nie uważa że 

nauczyciele, osoby, które nas kształtowały, które edukują młode pokolenie, zasługują na 

szacunek. Radny jest osobą publiczną, a to zobowiązuje. Jego profil śledzi kilkadziesiąt, jeśli 

nie kilkaset osób, w tym uczniowie. Jak ci uczniowie po przeczytaniu takiego wpisu, mają 

odnosić się szacunkiem do nauczycieli i ich pracy, skoro radny daje taki przykład. Radny 

Zdanowski stwierdził, że trudno mu było powstrzymać emocje, kiedy zobaczył wpis. Wyraził 

nadzieję, że radny zrozumiał, że słowa zarówno mówione jak i pisane, mogą ranić i że nie 

można bezkarnie wszystkich obrażać. Każdy z nas powinien na takie zachowania zwracać 

uwagę i potępiać je. Nie można pozwolić na obrażanie nauczycieli czy kogokolwiek. Funkcja 

radnego zobowiązuje. Radny Zdanowski zapytał radnego Romanowskiego czy będzie miał 

cywilną odwagę, żeby tu na sesji wstać i przeprosić za wpis. Radny Zdanowski dodał, że 

radny Romanowski może być zdumiony, że porusza tę sprawę na sesji. Ale stąd powinien 

płynąć przykład. Jego zdaniem przeprosiny należą się nie tylko nauczycielom, ale także 

ludziom, których radny reprezentuje. Stop mowie nienawiści. Niech radny da jako pierwszy 

przykład. 

Radny Łydziński złożył następujące interpelacje: 

- w sprawie internetu szerokopasmowego (załącznik nr 9) 

- w sprawie kontroli butli gazu propan-butan (załącznik nr 10). 

Radny Marek Romanowski powiedział, że chciałby odnieść się do wystąpienia radnego 

Zdanowskiego. Radny stwierdził, że nie wie czy wszyscy widzieli wspomniany post. Był to 

post w formie żartu – na obrazku jest scena z filmu „Czterdziestolatek” gdzie p. Karwowski 

stoi z flintą i mówi do kolegi, że był telefon z ministerstwa, że następni /po dzikach/ będą ci, 

którzy protestują w szkołach. Radny podkreślił, że nie był autorem postu, a jedynie udostępnił 

go na swoim prywatnym profilu. Pewnie to był błąd, ale radny nie spodziewał się, że to 

wywoła taką reakcję. Uznał to za może niefortunny, ale żart. Podkreślił, że to nie jest jego 

opinia, nie on jest autorem postu. Radny dodał, że kiedy tylko zorientował się jaka jest 

reakcja, natychmiast usunął post i zamieścił przeprosiny. Napisał, że było to niezamierzone, 

wręcz przypadkowe, za co przeprasza. Radny podkreślił, że ceni ludzi, którzy pracują  

w szkole. Zna wielu, którzy są przykładem wielkiej pracy i zaangażowania. Nie było jego 

zamiarem, aby kogokolwiek obrażać. Radny Zadanowski powiedział, że całe grono 

nauczycielskie poczuło się obrażone. Radny stwierdził, że nie będzie w rewanżu wskazywać 

wpisów radnego Zdanowskiego na temat rządzącego obozu, rządzącej partii, ponieważ jego 

zdaniem nie powinno to być tematem obrad sesji. Radny powiedział, że uważa, iż powinna 

być pewna swoboda wyrażania swoich opinii. Są media społecznościowe, a to był jego 



 6 

prywatny profil. Radny za to przeprosił i jego zdaniem nie powinno się dalej drążyć tego 

tematu, nakręcać spirali zachowań, w świetle tego, co wydarzyło się w Gdańsku.    

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Radny Czapliński zgłosił zapytanie dotyczące gruntu z terenu budowy obwodnicy (załącznik 

nr 11). 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Poinformował, że projekty uchwał w sprawie 

WPF i budżetu zostały szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 12. 

Uchwała nr IV/27/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 13. 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 14. 

Uchwała nr IV/28/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 15. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim na 2019 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 16. 

Uchwała nr IV/29/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 17. 
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Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim na 2019 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 18. 

Uchwała nr IV/30/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 19. 

Ad. 12 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Starosta poinformował, że odpowiedzi na zapytania i interpelacje będą udzielone na piśmie. 

Jeżeli chodzi o kwestię zakupu gruntu z budowy obwodnicy, wstępnych wyjaśnień udzieli 

Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa Krzysztof Puwalski 

P. Puwalski poinformował, że temat był rozpoznawany przez Wydział, ponieważ zgłosiły się 

dwie osoby, które chciały wstępnie zasięgnąć informacji o możliwości przyjęcia ziemi  

z wykopów prowadzonych przy budowie obwodnicy. Ilość odpadowej ziemi do 

zagospodarowania, oszacowana przez firmę, która będzie realizowała budowę, to ok. 2 mln 

m3. To potężna ilość ziemi. Ziemia ta będzie klasyfikowana jako odpad, więc należy 

zastosować przepisy związane z gospodarką odpadami. Taki odpad można przekazać osobie 

fizycznej na jej własne potrzeby pod warunkiem, że będzie to ilość nie przekraczająca 0,2 

Mg/m2 oraz spełnione zostaną inne wymagania wynikające z przepisów o ochronie przyrody 

i prawie wodnym. Jest zakaz przetwarzania odpadów na terenach zalewowych oraz na 

terenach które nie mogą być przeznaczone pod magazynowanie lub zagospodarowanie 

odpadów. Inną możliwością jest docelowe zdeponowanie czy wyrównanie powierzchni 

terenu. W tym przypadku ustawa o odpadach wskazuje okoliczności i warunki, które należy 

spełnić. Podstawowym warunkiem jest zgodność z miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego oraz decyzją o warunkach zabudowy. Innym warunkiem jest wykonanie 

badań gleby, czy może być zagospodarowana w sposób, który nie spowoduje zagrożenia dla 

środowiska. Do tego dochodzi szereg innych wymogów, które należy spełnić. P. Puwalski  

powiedział, że ostatecznie Wydział nie rozpatrywał żadnego wniosku, ani nie wydawał 

decyzji w tym zakresie.   
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Ad. 13 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 14 

 Zamknięcie sesji 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady IV Sesji szóstej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

 

      

 

           


